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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  27 

Datum zasedání:  7. 6. 2023 

Přítomni:  Adámek (online), Bauerová, Fiala (online od bodu 3), Franěk, Majerová, 

Peterová, Pražák, Růčková (online), Tvrdoň, Vavrušková  

Omluveni:  Foltisová 

Hosté:  Blahovská (online), Klepek (online), Palečková (online), Suchánek, 

Šperka  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2022 

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2022 

4. Žádost o prodloužení platnosti akreditace studijního programu Cestovní ruch 

a turismus 

5. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního 

programu Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 

2023/2024 

6. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předseda senátu přivítal přítomné senátory, pana děkana i další hosty, vyjmenoval 

jednotlivé body programu a konstatoval, že Akademický senát je usnášeníschopný. Jednání 

proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční účasti některých členů AS SU 

OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod 

programu nebyl navržen.   

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 
   

2. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2022 

 

Děkan doc. Šperka představil tento dokument. Výroční zpráva o hospodaření fakulty je součástí 

výroční zprávy o hospodaření celé univerzity. Má dvě části, textovou a tabulkovou. Textová 

část uvádí základní přehled o hospodaření (hlavní a doplňková činnost). Tabulková část 

obsahuje i další dotační prostředky, které jsme obdrželi na straně výnosů. Výroční zpráva byla 
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projednána s hospodářskou komisí v součinnosti s p. tajemnicí.   

 

Předsedkyně hospodářské komise doc. Růčková pochválila letošní předjednání výroční zprávy 

s ekonomickým oddělením, p. Blahovskou a p. Kloknerovou. Spousta věcí, které byly 

v minulých letech připomínkovány, už byly zapracovány. Komise se ptala na ty části, které 

představovaly v rozpočtu vysokou položku (spotřeba materiálu, ostatní náklady, nedobytné 

pohledávky). Vše bylo vysvětleno. Zápis z jednání je k dispozici. Poznámky byly dány na 

vědomí celé hospodářské komisi. Další schůzka již nebyla nutná.  

 

Předseda senátu otevřel diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzval k hlasování.  

 

 

Hlasování o výroční zprávě o hospodaření: 

Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2022. 

 

 

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2022 

 

Dokument představil děkan doc. Šperka. Jedná se o rozsáhlý dokument, který všichni známe, a 

kde musíme dodávat celou řadu údajů ze všech oblastí fungování fakulty. Struktura dokumentu 

je předepsaná. Výroční zpráva o činnosti fakulty je součástí výroční zprávy o činnosti celé 

univerzity. Má několik částí. Každoročně se snažíme tento dokument připravovat co 

nejkvalitněji (dokument kontroluje celé vedení) a poděkoval všem, kteří k vylepšení kvality 

přispěli.  

 

Dr. Pražák poděkoval za představení panu děkanovi a otevřel diskuzi. 

 

Ing. Vavrušková upozornila, že v obsahu chybí kapitola 10. 

Doc. Klepek slíbil zapracování.   

 

Dr. Pražák v případě dalších postřehů požádal o jejich zaslání a poté vyzval k hlasování.  

 

 

Hlasování o výroční zprávě o činnosti: 

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2022. 
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4. Žádost o prodloužení platnosti akreditace studijního programu Cestovní ruch a 

turismus 

 

Dokument předkládá děkan. Jedná se o dokument, který začne další kolo reakreditací, tedy 

žádostí o akreditace studijních programů fakulty. U tohoto studijního programu jsme měli 

největší obavy, abychom akreditaci obdrželi. Z tohoto hlediska je tento první studijní program 

velmi důležitý pro správné nastavení postupů. Garanti jsou upozorňováni na důležité deadliny, 

kdy předložit materiál radě garantů, senátu, radě pro vnitřní hodnocení. Poté se na NAÚ 

předkládá samotná žádost společně se sebeevaluační zprávou. Doc. Šperka poděkoval doc. 

Růčkové, která si všimla různých nesrovnalostí, co se týká formulářů B3. Děkan požádal senát, 

aby tento materiál vzal na vědomí. Následně bude předložen ke schválení vědecké radě fakulty 

dne 22.6.2023.  

 

Předseda senátu otevřel diskuzi. 

 

Doc. Růčková upozornila na zvláštně koncipované podmínky studia pro studenty u dvou 

předmětů, jejichž garanti jsou dr. Kostková a doc. Pellešová. Součástí podmínek studia je 

zapojení do výzkumu katedry, což je pro bakalářské studium naprosto nestandardní. Zapojení 

do vědecké činnosti by mělo být až v navazujícím studiu. 

 

Doc. Šperka souhlasí, že je to opravdu nestandardní. Oslovíme garantky, aby se to dalo pryč.  

 

Jelikož se nikdo další nepřihlásil o slovo, předseda vyzval k hlasování.  

 

 

Hlasování o žádosti o prodloužení akreditace stud. programu Cestovní ruch a turismus: 

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Žádost o prodloužení platnosti akreditace studijního programu Cestovní ruch a 

turismus. 

 

 

5. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024 

 

Podmínky představil proděkan doc. Suchánek. V prvním kole bylo podáno 35 přihlášek, 

aktuálně je pozváno 32 uchazečů. Uvidíme, kolik z nich bude přijato. K vyhlášení druhého kola 

se přistoupilo proto, že nám schází ještě uchazeči. Podmínky jsou stejné. Jediná změna je posun 

v datech. Přihlášky se spustí 12.6. až do 13.8., pak proběhne přijímací řízení s předpokladem 

zápisu v září.   

 

Předseda senátu otevřel diskuzi, ve které se nikdo nepřihlásil, a tak přistoupil k hlasování.  

 

 



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

4  
 
 

Hlasování o podmínkách pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání: 

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Inovativní podnikání 

v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

6. Různé 

 

Státní závěrečné zkoušky: 

Dr. Majerová požádala vedení o znovu zvážení určitého kompromisu týkajícího se průběhu 

SZZ. Důvodem je hodinový časový limit na jednoho studenta. Studenti se hodinu nezkoušejí a 

poté dochází ke zbytečným časovým prodlevám, které by nemusely nastat, byl-li by nastavený 

časový limit kratší. Řešením by také bylo zvát studenty ne o 15 minut ale o 30 až 60 minut 

dříve. Státní závěrečné zkoušky by nekončily dříve, ale vyzkoušelo by se více studentů a nebylo 

by potřeba sestavovat tak velký počet komisí. 

 

Děkan požádal senátory o jejich pohled.  

 

Doc. Tvrdoň souhlasí, že určitý kompromis by se hodil. Když se student připravuje, je to 20 

minut, 3 hodiny se ztratí jenom na přípravě. I nastudování prací je složitější, když nejsou tištěné 

verze. Studenti by měli chodit 20 minut předem, ale někteří chodí přesně a dochází tak 

k časovým ztrátám. Kdyby studenti chodili min. hodinu předem, mohli bychom studenty 

odbavit dřív a nemuselo by se na studenty čekat. Druhá varianta je, že by chodili 4 studenti na 

určitý čas. Je to věc vedení, jakým způsobem to chce pojmout. Ze současného pohledu je průběh 

státnic klidnější a studentovi se můžeme věnovat víc. Ale pro toho, kdo tam je každý den, je to 

náročné.  

Dr. Bauerová dodala, že nikomu v komisích, ve kterých byla, to nevyhovovalo kromě dr. 

Pražáka. Student má klid na přípravu, to je dobře, to by se mělo zachovat. Ale dalo by se to 

vymyslet jinak, abychom my zkoušeli a student se připravoval jinde. Efektivita práce by byla 

vyšší. Vadí mi, že státnice už nemají honosnou příchuť jako kdysi, když bylo ráno uvedení, a 

nakonec závěrečné zakončení.  

Doc. Tvrdoň doplnil, že záleží na komisi. My si všichni v komisi stoupneme, představíme 

komisi a pogratulujeme.  

Dr. Bauerová ještě uvedla, že student by si mohl vytisknout 1x výtisk v kroužkové vazbě. 

V tištěné verzi jsem schopna si to prolistovat, v online verzi to tak nefunguje a velmi špatně se 

nám ta práce vede. I posudky.  

Doc. Tvrdoň řekl, že se na to dá připravit. Posudky může zapisovatel vytisknout. Také ho 

napadlo to, že co kdyby se student připravoval jinde, ale vidí to jako nereálné.  

Doc. Klepek si myslí, že úroveň státnic ovlivňuje předseda, který dodává státní zkoušce tu 

honosnost. 

Dle názoru doc. Růčkové je ten systém možné urychlit. Na zkoušení máme 35 minut, většinou 

pokud není problém, tak jsme ve 45 měli hotovo a brali jsme dalšího studenta, který se 

připravoval. Pokud se nedostaví, pak tam jsme hodinu zbytečně. My čas respektujeme, student 

náš čas nerespektuje. Jde to opravdu vyřešit tím, že se nástupy studentů nasadí dřív, bylo by to 
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30-45 min předem. Ušetří nám to čas. A je to bez narušení komfortu studenta na přípravu. Chybí 

taková ta atmosféra té pospolitosti studentů jako postaru, kdy se ráno sešli, podporovali jeden 

druhého, společně vyslechli výsledek, společně se radovali – otázka atmosféry. Ale snažíme se 

i tak, aby to punc slavnostní atmosféry mělo. Chápu ekonomy, kteří jsou u státnic každý den. 

Nemusíme opouštět současný model, pokud se domluvíme na včasný příchod studentů. Nejde 

o nic jiného, než aby nezůstaly prodlevy. 

Dle doc. Tvrdoně už ten systém ani nejde měnit, když se klade důraz na práci. Mechanismus o 

hodinu dřív by mohl napomoci, abychom se vyhnuli těm situacím, kdy se čeká. Bylo by to 

plynulejší.  

Doc. Suchánek dodal, že když se dá do pokynu, že studenti budou chodit o hodinu dřív, 

v konečném důsledku to způsobí o hodinu kratší dobu státnic.  

Ing. Vavrušková se domnívá, že studenti pokyny nečtou. Do pokynu by napsala přesný čas, 

v kolik má student přijít, zamezí se tím i pověrčivosti. Nepsat, ať přijde o hodinu dřív, ale napsat 

přesný čas, kdy má přijít.  

Bc. Fiala nechápe, že si to někdo nepřečte. Stojím si za tím klidem, který student má, když se 

připravuje sám, toto bych zachoval. V rámci zefektivnění času by bylo možné udělat to, že by 

studenti chodili v předstihu.  

N. Peterová souhlasí s Bc. Fialou.  

Doc. Tvrdoň shrnul, že pro zachování štábní kultury, by za předpokladu 8 studentů, přišli na 

8:00 hod. 4 studenti, kteří by byli najednou představeni. Druhá skupinka by mohla přijít ve 

12:00 hod., zase by se to oficiálně zahájilo. Štábní kultura by se zachovala minimálně při 

zahájení. Minimalizovaly by se problémy s dopravou. Je to ke zvážení. Došlo by k větší 

optimalizaci.  

Dr. Bauerová souhlasí. 

Bc. Fiala souhlasí. 

Doc. Růčková souhlasí. Zavedla by systém skupiny, vyhodnocování by pak nechala zvlášť.   

 

Děkan poděkoval za podněty. Co se týká digitalizace, nepůjdeme cestou tištěných verzí. Fakulta 

to podporovat nebude. Trend a univerzitní strategie nám přikazuje digitalizaci, i v rámci 

udržitelnosti. Nikoho bych nenutil k tomu, aby si práci tisknul. Prostor pro racionalizaci tady 

je. Otázka je, jakým způsobem to předělat, jak moc více či méně radikálně. Zamyslíme se nad 

tím a od příštího roku by mohlo dojít ke změně na základě připomínek. Šel bych cestou spíš 

posunu času než cestou dvou skupin. Jakékoli zrychlení automaticky způsobí to, že když 

zjistíme, že budeme končit dřív, tak přidáme studenty, aby se snížil počet komisí. Tam kde je 

studentů málo, se počet komisí bude muset zachovat. Chceme, aby kvalita státních závěrečných 

zkoušek šla nahoru a nepoškodila studenty.  

 

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 21. 6. 2023 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

Za správnost:  

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 7. 6. 2023 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření za rok 2022. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2022. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné bere na vědomí Žádost o prodloužení platnosti akreditace studijního 

programu Cestovní ruch a turismus. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

předseda AS SU OPF 

 

 

 


